
 

  

  

 

 

EVROPSKÁ KOMISE 
 
 
 
 
 

 

Brusel 27.2.2023 

 C(2023)1402 final 

 

Pan Ondřej BENEŠÍK     Kopie: paní Markéta PEKAROVÁ  

předseda Výboru pro evropské záležitosti               ADAMOVÁ  

Poslanecké sněmovny     předsedkyně Poslanecké sněmovny  

Sněmovní 4       Sněmovní 4  

118 26 PRAHA 1     118 26 PRAHA 1 

 

Vážený pane předsedo, 

Komise děkuje Poslanecké sněmovně za její stanovisko ke sdělení „Konference o 

budoucnosti Evropy – Přeměna vize na konkrétní opatření“ (COM(2022) 404 final). 

Konference vytvořila prostor, kde mohli občané, evropské instituce a vnitrostátní, 

regionální i místní subjekty s rozhodovací pravomocí spojit síly, čímž se dále posílila 

naše zastupitelská demokracie. Dne 9. května 2022 byla předsedům všech tří institucí 

předložena závěrečná zpráva, která zahrnovala 49 návrhů s ambiciózními cíli 

zaměřenými na budoucnost. 

Dlouhodobý úspěch konference závisí na změnách, které dokáže uskutečnit – jak se znovu 

uvádí i v pracovním programu Komise na rok 20231. Sdělení „Přeměna vize na konkrétní 

opatření“ bylo prvním krokem v rámci návazných opatření Komise, která v něm 

představila posouzení návrhů konference a plán dalšího postupu. 

Komise stanovisko Poslanecké sněmovny pečlivě analyzovala. Sněmovna v něm vyjádřila 

znepokojení nad tím, že informovanost členských států ohledně konání konference byla 

dle jejího názoru velmi slabá, a uvedla, že konečné návrhy plně nereflektují názory 

vnitrostátních parlamentů. 

Komise by ráda využila této příležitosti k tomu, aby některé aspekty sdělení blíže 

vysvětlila, a doufá, že se jí tak podaří obavy Poslanecké sněmovny rozptýlit. 

Sdělení týkající se konference bylo sdílenou odpovědností Evropského parlamentu, Rady 

a Komise, které se zavázaly zajistit širokou informovanost. Instituce vyzvaly další 

zúčastněné strany, včetně vnitrostátních a regionálních parlamentů a organizací 

občanské společnosti, aby se k nim v tomto úsilí připojily a informovaly je o výsledcích. 

                                                 
1 COM(2022) 548 final ze dne 18. října 2022. 
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Do května, kdy byla konference ukončena, bylo na digitální platformě tvořící centrum 

konference zaznamenáno 7 005 akcí, které měly přibližně 650 000 účastníků. V Česku se 

konalo 114 akcí, včetně zásadních setkání organizovaných Úřadem vlády a Zastoupením 

Komise v Praze. Vícejazyčná digitální platforma zaznamenala díky společnému 

komunikačnímu úsilí všech institucí, členských států a zúčastněných stran zapojených do 

konference přes 5 milionů návštěv. Je zásadně důležité, že komunikace navazující na 

konferenci je rovněž sdílenou odpovědností. 

Pokud jde o podporu vnitrostátních parlamentů pro 49 návrhů obsažených v závěrečné 

zprávě konference, Komise konstatuje, že tyto návrhy byly v souladu s jednacím řádem 

konference2 předloženy konsensuálně všemi čtyřmi složkami plenárního zasedání 

konference. Konference se účastnilo 108 zástupců vnitrostátních parlamentů, kteří byli 

plnohodnotnou součástí plenárního zasedání a příslušných diskusí, včetně čtyř zástupců 

Česka. Projednávání se účastnili na stejné úrovni jako ostatní složky a k tomu, aby 

konference mohla návrhy předložit, byl nezbytný konsensus všech těchto složek. Tato 

skutečnost odráží závazek institucí zajistit rovné zastoupení, jak Komise uvedla v dřívější 

odpovědi na stanovisko Poslanecké sněmovny (C(2021) 4972 final). 

Komise rovněž bere na vědomí, že Poslanecká sněmovna ve svém stanovisku nesouhlasí 

se svoláním konventu o Smlouvách a žádá, aby se nejprve přezkoumaly všechny ostatní 

institucionální prostředky, které jsou k provedení změn požadovaných v návrzích 

konference k dispozici. Jak se uvádí ve sdělení, Komise bude vždy podporovat reformy, 

které by mohly zlepšit fungování Evropské unie. Je připravena plnit svou institucionální 

úlohu v souladu se Smlouvami.  

Komisi těší, že Poslanecká sněmovna sdílí její názor, že je důležité dále podporovat 

zapojení veřejnosti v členských státech prostřednictvím digitálních nástrojů. Vícejazyčná 

digitální platforma konference vznikla jako jedinečný nástroj určený pro diskusní proces 

konference. Na základě zkušeností získaných při této příležitosti Komise zlepší svou 

komunikaci s občany online, mimo jiné prostřednictvím aktualizace portálu „Podělte se o 

svůj názor“, který bude sloužit jako jednotné kontaktní místo pro všechny stávající 

i budoucí participativní nástroje. Do portálu se zapracují některé funkce vícejazyčné 

digitální platformy konference a bude obsahovat i nový nástroj pro komunikaci online. 

Nové funkce budou mimo jiné zahrnovat elektronický překlad a online průzkumy. 

Přirozeně bychom si přáli, aby i další zúčastněné strany, včetně vnitrostátních 

parlamentů, sehrály svou roli při zajišťování hladké, smysluplné a přesné spolupráce 

s občany v evropských záležitostech.  

Komise by dále Poslaneckou sněmovnu ráda informovala o pokračování činnosti 

v návaznosti na konferenci. Dne 2. prosince 2022 byla v Bruselu uspořádána akce, na níž 

všechny tři instituce informovaly občany, kteří se zúčastnili evropských panelových 

diskusí, i zástupce vnitrostátních panelových diskusí občanů a akcí spolu s dalšími 

účastníky plenárního zasedání, včetně poslanců vnitrostátních parlamentů, o svých 

krocích v návaznosti na návrhy konference. První soubor nových návrhů reagujících na 

                                                 
2 Jednací řád Konference o budoucnosti Evropy 

https://prod-cofe-platform.s3.eu-central-1.amazonaws.com/gbeev0nvl58trx1grgn5pvqm1y2p?response-content-disposition=inline%3B%20filename%3D%22en.pdf%22%3B%20filename%2A%3DUTF-8%27%27en.pdf&response-content-type=application%2Fpdf&X-Amz-Algorithm=AWS4-HMAC-SHA256&X-Amz-Credential=AKIA3LJJXGZPDFYVOW5V%2F20221110%2Feu-central-1%2Fs3%2Faws4_request&X-Amz-Date=20221110T164204Z&X-Amz-Expires=300&X-Amz-SignedHeaders=host&X-Amz-Signature=ddb95bb2150f7071882f6af11254d6d2956db0a7e01570224bab27de66d5296c
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výsledky konference byl zahrnut do pracovního programu Komise na rok 2023. Celkem 

35 ze 43 oznámených nových iniciativ přímo či nepřímo reaguje na výzvy, na něž 

v průběhu konference upozorňovali občané. Kromě toho se součástí našeho cyklu tvorby 

politik stává nová generace panelových diskusí občanů. Doporučení, která tyto panely 

předloží, budou klíčovým příspěvkem k přípravě politických návrhů. První tři panely se 

budou zabývat plýtváním potravinami, mobilitou ve vzdělávání a virtuálními světy. Panel 

zabývající se plýtváním potravinami zahájil činnost dne 16. prosince 2022. 

Doufáme, že jsme uvedenými vysvětleními dostatečně reagovali na připomínky 

Poslanecké sněmovny, a těšíme se na další pokračování vzájemného politického dialogu. 

S pozdravem 

 

 

 

Maroš Šefčovič     Dubravka Šuica 

místopředseda       místopředsedkyně 
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